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Aan  Gemeenteraad 

Betreft  Inventarisatie organisaties Sport-Cultuur-Ontmoeten n.a.v. corona 

Van  Frank den Brok, Kees van Geffen, Thijs van Kessel 

Datum  1 april 2020 

 
 
Aanleiding. 
 

De wereldwijde uitbraak van het coronavirus heeft gevolgen voor iedereen. Door de maatregelen 

vanuit het Rijk is het openbare leven is grotendeels stil komen te staan. Voor onze inwoners is het 

sluiten van de culturele instellingen, de sportfaciliteiten en onze wijk- en dorpshuizen een groot 

gemis. Juist nu, in tijden waarin de ontmoeting, vreugde, troost en afleiding zo hard nodig zijn. Het 

wordt pijnlijk zichtbaar hoeveel kleur, verbinding, verwondering, vermaak en steun de instellingen 

en organisaties in dit programma brengen in onze levens. Mensen geven (gelukkig) massaal aan 

hun hobby, hun concert, hun museumbezoek, hun boeken, hun sport en hun contacten etc. te 

missen. Een lichtpuntje dat we hierbij zien is dat er talloze initiatieven ontstaan, die toch proberen  

onze inwoners op allerlei manieren in verbinding met elkaar te brengen. Dit is een groot 

compliment waard aan iedereen die zich daarvoor inzet.  

 

In deze brief informeren wij u over de stand van zaken bij de organisaties in het programma Sport-

Cultuur- Ontmoeten. 

 

Deze gevolgen – voor zover nu bekend - voor de professionele instellingen brengen we in beeld 

aan de hand van de volgende vragen: 

1. Welke maatregelen zijn er getroffen? 

2. Welke gevolgen hebben deze maatregelen voor de korte en langere termijn? 

3. Welke initiatieven worden er nog wel ondernomen? 

4. Zijn er urgente of concrete knelpunten? En zo ja, welke zijn dit? 

 

De situatie voor de vrijwilligersorganisaties brengen we in beeld aan de hand van een algemeen 

kader, waarna we waar nodig specifiek inzoomen op eventuele bijzonderheden. 

 

 

A. Professionele cultuurinstellingen 

De culturele sector nam als één van de eerste sectoren drastische besluiten door voorstellingen, 

exposities, bijeenkomsten, lessen en concerten te annuleren en hun deuren te sluiten. Museum Jan 

Cunen, Cultuurpodium Groene Engel, Muzelinck, Theater De Lievekamp en de Bibliotheek zijn allen 

gesloten voor publiek. Aanvankelijk tot 6 april. Maar inmiddels zijn alle bestaande 

coronamaatregelen verlengd tot 1 juni. Dit heeft uiteraard gevolgen.  
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Museum Jan Cunen. 

1. Het Museum nam al snel het besluit om de deuren te sluiten. Deze beslissing is mede 

genomen, omdat een groot deel van de vrijwilligers van het museum uit ouderen bestaat. 

Een aantal kwam uit voorzorg al niet, maar het museum wilde hierbij ook geen risico’s 

nemen. Er is arbeidstijdverkorting aangevraagd voor al het personeel. De horeca is 

uiteraard ook dicht.  

2. De huidige tentoonstelling was net geopend. Alle kosten zijn gemaakt en daar staan nu 

geen inkomsten tegenover. Hetzelfde geldt voor de inkomsten uit horeca (het terrasseizoen 

was in zicht). De volgende twee tentoonstellingen zijn onzeker. Veel voorbereidend werk 

kan niet gedaan worden. Voor een aantal aan het museum verbonden zzp’ers en stagiaires 

komen de maatregelen hard aan.  

3. De marketeer zorgt dat er veel aan gedaan wordt om online de zichtbaarheid op niveau te 

houden. Via Twitter worden oa. filmpjes over educatie met de directeur gedeeld, en 

schilderijen besproken. Hier staan echter geen inkomsten tegenover. Verder is de 

collectiebeheerder aanwezig om de tentoonstelling te ‘bewaken’ en eventuele 

achterstanden in registratie op te pakken.  

4. Liquiditeit is een probleem. Zoals gezegd zijn veel kosten voor huidige tentoonstelling 

gemaakt en staan daar nu geen inkomsten tegenover. Ook niet uit de horeca. De 

maatregelen die we als gemeente hebben genomen geven op korte termijn lucht. 

 

Cultuurpodium Groene Engel. 

1. Het podium is gesloten. De aanvraag voor arbeidstijdverkorting was er aanvankelijk niet 

door gekomen. Er wordt gekeken of er aanspraak gedaan kan worden op de nieuwe 

regeling. Dit geldt maar voor een beperkt aantal mensen. Veel vrijwilligers vallen in een 

gat. Zeker voor de mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt is dit een moeilijke 

periode. Veel optredens en voorstellingen heeft men kunnen verzetten. Kaartjes blijven 

geldig, mensen die niet kunnen op de nieuwe datum krijgen hun geld terug. Ook de horeca 

is dicht. De opening van het nieuwe Pop-Up restaurant is voorlopig uitgesteld. 

2. Op korte termijn is er niet een direct (financieel) probleem. Het cultuurpodium draait in de 

basis quitte. De grootste kostenpost is het personeel, maar deze wordt grotendeels gedekt 

door de subsidie. Qua programmering mag het verdere seizoen tot de zomer als verloren 

worden beschouwd. Voor de langere termijn is er een groter risico, dan kan het zijn dat de 

derving van inkomsten uit de pas gaat lopen met de kosten (subsidie is niet compleet 

dekkend).  Verder kan het zijn dat in het geval een mogelijke opstart, publiek aarzelend is 

om meteen te komen.  

3. Tijdens de sluiting wordt het Wintercafé omgebouwd. Dit krijgt de vorm van een 

Zomercafé. Daarnaast werkt men aan ‘de digitale Groene Engel’. Daarbij kan men online 

optredens bijwonen, deelnemen aan lezingen, maar ook een praatje (chat) maken met het 
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personeel en de vrijwilligers. Op deze manier wil men de verbinding met bezoekers en 

vrijwilligers behouden.  

4. Op dit moment geen urgente concrete knelpunten. Liquiditeit nog geen probleem, maar zou 

dit wel kunnen worden op termijn. De gesprekken over het businessplan Groene Engel en 

de uitwerking van het afstoten van de brasserie worden daar waar mogelijk voortgezet. 

 

Muzelinck. 

1. Ook Muzelinck heeft haar deuren gesloten. Dit betekent dat er geen lessen worden 

gegeven, maar dat ook (zeker nu de scholen gesloten zijn) de activiteiten in en voor het 

onderwijs gestaakt zijn. Voor medewerkers in dienst van Muzelinck is arbeidstijdverkorting 

aangevraagd. Deze aanvraag is echter vanwege de drukte niet door het systeem gekomen. 

De regeling is nu veranderd. Daarbij is het net als bij museum Jan Cunen de vraag of ze 

voor de regeling in aanmerking komen. De incasso van het lesgeld loopt vooralsnog door.  

2. Op korte termijn vallen veel inkomsten uit het onderwijs en verhuur van ruimtes weg. Dit 

heeft invloed op het resultaat. Verder zullen er naar alle waarschijnlijkheid harde klappen 

vallen bij de mensen die als ZZP’er bij Muzelinck actief zijn. Muzelinck probeert de binding 

met deze groep ZZP’ers en alle medewerkers te behouden, bijvoorbeeld door een wekelijks 

digitaal koffiemomentje. 

Daarnaast zal bij langer aanhouden van de sluiting ook de mogelijkheid om lessen in te 

halen wegvallen. Hoe groot is de kans dat in de (nabije) toekomst mensen zich massaal 

gaan uitschrijven? Kan het seizoen gestart worden? Zijn er nog wel goede 

verhuurinkomsten in de toekomst? Er wordt nu gekeken welke scenario’s daarbij denkbaar 

zijn. Ook wordt bekeken hoe men in de toekomst om moet gaan met de eventuele  

compensatie lesgelden. Voorgaande heeft uiteraard invloed op het resultaat. Verder kan 

het zijn dat sommige verplichtingen richting verkregen fondsen niet nagekomen kunnen 

worden. Afhankelijk van de manier waarop fondsen daarmee omgaan zal ook dit invloed 

hebben op het resultaat.  

3. Er wordt veel aandacht besteed aan het vinden van manieren om individuele lessen op 

afstand toch mogelijk te maken. Daarbij is er een soort zelfde transitie geweest als in het 

onderwijs (op korte termijn veel organiseren om leerlingen via digitale manieren aan de 

slag te houden).  

4. Het wegvallen van veel inkomsten uit lessen, onderwijsactiviteiten en verhuur heeft 

gevolgen. Er zijn behoorlijk wat inkomsten uit fondsen en zolang de subsidie doorloopt 

verwacht met geen liquiditeitsproblemen. Voor de ZZP’ers is het in veel gevallen wel een 

flinke klap. Indien lesgelden terugbetaald moeten worden is de situatie anders.  

 

Theater De Lievekamp. 

1. Theater De Lievekamp was een van de eerste theaters in de regio die haar deuren sloot. De 

voorstellingen tot 6 april zijn in eerste instantie deels herplaatst naar de periode half april – 
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medio juni, in overleg met de impresariaten. Maar bij een sluiting tot 1 juni of later kan 

slechts een deel worden herplaatst naar het nieuwe seizoen, omdat de planning daarvan al 

eerder is afgerond. Voor personeel is arbeidstijdverkorting aangevraagd. De Lievekamp 

kiest er voor om gekochte kaartjes van voorstellingen die niet kunnen worden herplaatst te 

restitueren of om te zetten in een digitaal tegoed. Ook hier is het restant van het 

theaterseizoen waarschijnlijk verloren. 

2. Op korte termijn is en wordt er hard gewerkt aan het verzetten van voorstellingen. Dit is in 

een redelijk aantal gevallen gelukt. Op dit moment zijn er geen inkomsten uit recettes, 

horeca en verhuur. Op langere termijn heeft dit gevolgen voor de voorverkoop van het 

nieuwe seizoen (na de zomervakantie). Het is maar de vraag of en hoe deze voorverkoop 

eruit zal komen te zien, deze onzekerheid baart zorgen. Daarnaast is Theater van de Stad 

een zorg. Er kunnen geen activiteiten gedaan worden, dit heeft invloed op de 

verantwoording richting provincie. Toekomstige financiering van dit project is derhalve ook 

een zorg. Ook het positioneringsonderzoek loopt door deze ontwikkelingen vertraging op. 

3. Er wordt doorgewerkt aan de nieuwe programmering en de nieuwe brochure voor het 

komende seizoen. De kick-off en de verspreiding zullen later zijn (afhankelijk van 

ontwikkelingen). Daarnaast zijn diverse onderhoudswerkzaamheden naar voren gehaald. 

Deze gebeuren normaliter in de voorzomer. Hierdoor is het wellicht een optie om iets 

langer te kunnen doorwerken op het moment dat er weer voorstellingen mogelijk zijn en 

tot in de zomer te programmeren. 

4. Lievekamp heeft op dit moment geen acute problemen. Liquiditeit is geen probleem op dit 

moment door de sterke reservepositie. Echter als de economische gevolgen van de corona-

crisis groot zijn heeft De Lievekamp straks minder vermogen op een recessie op te vangen. 

 

Bibliotheek. 

1. De NOBB heeft al haar vestigingen gesloten. Ook alle activiteiten en bijeenkomsten met 

partners zijn geannuleerd. Er is gekeken of er arbeidstijdverkorting aangevraagd diende te 

worden, maar sinds de verandering van de regeling is dit geen optie (minder dan 20% 

inkomstenderving). Er volgen geen boetes voor het niet tijdig inleveren van de uitgeleende 

boeken.  

2. Op korte termijn ondervindt de Bibliotheek geen grote financiële gevolgen. Dit omdat hun 

activiteiten (gefinancierd vanuit subsidie) kostendekkend zijn. De subsidie en 

abonnementsgelden lopen (vooralsnog) door en dus loopt de Bibliotheek geen grote 

inkomsten mis. Veel medewerkers hebben op korte termijn achterstallige klussen opgepakt 

en besteden tijd aan training.   

Voor de langere termijn verwacht men dat ook de gevolgen van het wegvallen van de  

sociale functie zichtbaar worden in de samenleving. Er zijn veel projecten en activiteiten 

met partners op bijvoorbeeld het gebied van laaggeletterdheid, digitale ontwikkeling, enz. 

Het is moeilijk nu al te zeggen in welke vorm en hoe groot deze gevolgen zullen zijn. 
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3. De online Bibliotheek wordt veel gepromoot. Andere activiteiten en samenwerkingen 

worden veelal via vlogs vorm gegeven. Daarnaast proberen medewerkers veel contacten 

van de Bibliotheek digitaal te onderhouden. Ook zijn er voor de medewerkers verschillende 

trainingen vanuit bijvoorbeeld de Koninklijke Bibliotheek. Het Stadsarchief is digitaal ook 

erg actief. Er zijn dagelijkse vragen op social media om de digitale beeldcollectie onder de 

aandacht te brengen en een Digitale Speurtocht voor kinderen van 7 tot 12 jaar. 

4. Geen acute problemen op dit moment. Liquiditeit geen probleem zolang subsidie doorloopt.  

 

 

B. Professionele sportorganisaties 

 

Golfbad 

1. Het Golfbad is sinds 12 maart gesloten voor publiek. Alle medewerkers, vaste bezoekers, 

abonnementhouders, zwemlessers en verenigingen hebben bericht gehad. Voor de 

medewerkers is arbeidstijdverkorting aangevraagd. 

2. Op korte termijn komt het Golfbad niet in de financiële problemen, zolang de subsidiëring 

intact blijft. De overige inkomstendervingen kunnen voorlopig met de eigen reserves 

worden opgevangen.  

3. Er zijn wat onderhoudswerkzaamheden naar voren gehaald. Er is door de week een 

minimale bezetting aanwezig voor administratie, bereikbaarheid en onderhoud. In de 

weekend is het gehele bad gesloten.  

Ondertussen bewaken we ook de voortgang in de voorbereidende werkzaamheden voor het 

nieuwe zwembad. We zijn in de fase dat we als gemeente vooraf inzicht willen hebben in 

de keuzes van de strategische besluiten, voordat we ze genomen hebben. Die gaan over de 

meest wenselijke situatie rondom financiering, eigendom, fiscaliteit, aanbesteding en 

exploitatie. We spreken op korte termijn met bestuur en gebruikers om de goede 

voortgang hierin te houden. 

4. Er zijn geen acute problemen op dit moment.  

 

Sport Expertisecentrum 

1. Er is voor een aantal medewerkers arbeidstijdverkorting aangevraagd. De ondersteunende 

werkzaamheden voor verenigingen zijn geheel gestopt. Ook de uitvoering bijzondere 

projecten zijn stopgezet (Sociaal Vitaal, Sportmaat et cetera).  

2. Het SEC verwacht voor wat betreft het aanbod op de scholen niet direct problemen op de 

korte of langere termijn. Het aanbod voor de sportclubs is geheel stil komen vallen. Het is 

onzeker hoe de sportclubs uit deze crisis komen en daardoor onzeker of het 

ondersteuningsaanbod wordt voortgezet. 

3. Voor de programma’s van kwetsbare doelgroepen (Sportmaat, Sociaal Vitaal en de ONS 

welzijn groep) wordt wekelijks individueel contact onderhouden om het gemis van het 
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wekelijkse sportuurtje op te vangen. Verder wordt er bekeken of er online 

bewegingsaanbod kan worden opgestart, o.a. in opdracht van Zorggroep Synchroon, 

Rabobank en Brabant Zorg. Met vijf sportaanbieders is een platform opgezet, met de 

bedoeling om vanaf eind maart gratis online sportaanbod voor alle Ossenaren aan te 

bieden.  

Alle werkzaamheden die ‘vanuit kantoor’ worden gepleegd, gaan zoveel mogelijk door. 

4. Er zijn geen urgente of kritieke knelpunten op dit moment. 

 

 

 

C. Vrijwilligersorganisaties algemeen kader 

Deze categorie omvat al die verenigingen, stichtingen en andere samenwerkingsverbanden in Oss, 

die zonder beroepskrachten maatschappelijke activiteiten organiseren. Op het gebied van vrije tijd, 

kunst, cultuur, sport, ontmoeten, maatschappelijke dienstverlening, zorg, emancipatie en 

belangenbehartiging. Het gaat om meer dan 400 organisaties in Oss met talloze vrijwilligers. 

De meeste van organisaties deze schrappen hun activiteiten omdat die in groepsverband 

plaatsvinden. Daardoor ontstaan er op de korte en middellange termijn problemen in de 

continuïteit van deze organisaties. Deelnemersbijdragen vervallen, horecaomzetten zijn er niet 

meer, sponsorcontracten worden opgezegd et cetera.  

Maar ook activiteiten die in de naaste toekomst gepland staan, staan onder druk. Wanneer kan het 

doorgaan en wanneer niet? Kunnen organisaties verplichtingen hiervoor aangaan of niet? 

 

Uitgangspunten en maatregelen: 

 We willen zo goed als mogelijk helpen, omdat we het belangrijk vinden dat de 

maatschappelijke organisaties kunnen blijven voortbestaan.  

 Vrijdag 27 maart is een brief uitgegaan naar alle ons bekende vrijwilligersorganisaties. 

Daarin is vermeld dat er een speciaal e-mailadres is geopend, waar organisaties die in de 

problemen zijn of dreigen te komen, dit kunnen melden. Dat e-mailadres is 

vrijwilligersorganisaties@oss.nl  We publiceren dit ook op onze website en in Oss Actueel. 

Op de gemeentelijke website reserveren we ook een pagina voor vrijwilligersorganisaties. 

Daarin vindt men allerlei regelingen en maatregelen, die van belang kunnen zijn voor de 

vrijwilligersorganisatie; 

 Met de meldingen gaat een ambtelijke werkgroep aan de slag. We kijken waar we snel een 

oplossing kunnen bieden, we verzamelen signalen, analyseren die en waar mogelijk stellen 

we generieke oplossingen voor. Wethouder Kees van Geffen coördineert dit vanuit het 

college. 

 We hebben de korte-termijn betalingsverplichtingen aan de gemeente opgeschort tot  

1 juni. Wij zullen snel een besluit nemen hoe we omgaan met de huur van gemeentelijke 

accommodaties;  

mailto:vrijwilligersorganisaties@oss.nl
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 De subsidieverplichtingen die we zijn aangegaan, betalen we uit, ook als de activiteiten 

geen doorgang vinden. Waar nodig, kunnen we de betalingsverplichting naar voren halen 

als er in termijnen wordt betaald. 

 We gaan soepel om met eventuele inspanningsverplichtingen die aan de 

subsidieverstrekking gekoppeld zijn. 

 Het rijk is bezig met compenserende maatregelen voor allerhande sectoren. Waar dat van 

toepassing is beschouwen we dit als voorliggende voorzieningen. We kijken in die lijn waar 

er aanvullende maatregelen nodig zijn.  

 We bekijken in overleg met de gebruikers welk onderhoud aan de accommodaties we de 

komende periode eerder kunnen uitvoeren. 

 

 

D. Wijk- en dorpshuizen 

De wijk- en dorpshuizen zijn gesloten. Zij missen sommige huurinkomsten van hun huurders en in 

sommige gevallen ook de omzet van de bar. Wij zullen snel een besluit nemen hoe we hiermee om 

moeten gaan. Daar waar de stichtingen personeel in dienst hebben, is er in bijna alle gevallen al 

arbeidstijdkorting aangevraagd of er zijn andere passende maatregelen getroffen met het 

personeel. 

 

E. Evenementen  

We zullen waar nodig toegezegde subsidies uitkeren, ondanks dat de activiteiten geen doorgang 

vinden. Voor evenementen die nog in onzekerheid verkeren met betrekking tot de doorgang 

adviseren we om serieus te overwegen om het evenement een jaar over te slaan, de gemaakte 

kosten te dekken met de toegezegde subsidie en zich op volgend jaar te richten. Dit om geen 

onnodige risico’s te lopen en een overvolle evenementenkalender later dit jaar te voorkomen. 

Momenteel werken we aan een nieuwe evenementenkalander. Naar verwachting is die over twee 

weken weer geactualiseerd en afgestemd met de hulpdiensten. 

 

 

Wat doen Rijk, Provincie en andere gemeenten? 

Er wordt steeds meer bekend over ondersteunende maatregelen vanuit het rijk en/of de provincie. 

Wij informeren de betrokken organisaties actief hierover. 

Wij hebben als gemeente Oss, net als de meeste andere gemeenten, inmiddels besloten dat: 

 Huurverplichtingen pas eind mei voldaan dienen te zijn. 

 Alle overige openstaande facturen vanuit de gemeente pas eind mei voldaan dienen te zijn.  

 Belastingverplichtingen bij de BSOB pas eind mei voldaan dienen te zijn.  

Dit creëert op korte termijn – in afwachting van andere maatregelen – in ieder geval lucht.  
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In Noordoost Brabant hebben de gemeenten onderling afgesproken om zoveel als mogelijk 

dezelfde lijn te volgen. Denk hierbij aan bevoorschotting (door subsidies op verzoek eerder uit te 

betalen), uitstellen van huurverplichtingen, prestatieafspraken tijdelijk versoepelen. 

 

Tot slot  

Hoe lang de maatregelen nog gaan duren, kunnen we nu niet zeggen. We weten ook niet of we alle 

problemen hierdoor kunnen voorkomen of oplossen. Wat we wel weten, is dat we dat samen 

moeten doen. Samen de schouders eronder en doen wat nodig is. Alleen samen krijgen we corona 

onder controle. 

 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
Kees van Geffen, 

Coördinerend portefeuillehouder. 
 


